

St. Brit. Consol. Act
1856

Declarati. respect
maritime law

JX

1367

G7

1856



Digitized by the Internet Archive
in 2007 with funding from
Microsoft Corporation



Mod
3555d

Peace Conference, Paris, 1856
"

DECLARATION

RESPECTING

MARITIME LAW,

SIGNED BY THE

PLENIPOTENTIARIES OF GREAT BRITAIN, AUSTRIA,
FRANCE, PRUSSIA, RUSSIA, SARDINIA,
AND TURKEY,

ASSEMBLED IN

CONGRESS AT PARIS,

APRIL 16, 1856.

Presented to both Houses of Parliament by Command of Her Majesty.
1856.

397775
6.11.41

LONDON:

PRINTED BY HARRISON AND SONS.



JX
1367
G7
1856

RECEIVED
OFFICE OF THE DIRECTOR
DEPARTMENT OF THE ARMY

DECLARATION respecting Maritime Law, signed by the
Plenipotentiaries of Great Britain, Austria, France,
Prussia, Russia, Sardinia, and Turkey, assembled
in Congress at Paris, April 16, 1856.

LES Plénipotentiaires qui ont signé le Traité de Paris du trente Mars, mil huit cent cinquante-six, réunis en Conférence,—

Considérant :

Que le droit maritime, en temps de guerre, a été pendant longtemps l'objet de contestations regrettables ;

Que l'incertitude du droit et des devoirs en pareille matière, donne lieu, entre les neutres et les belligérants, à des divergences d'opinion qui peuvent faire naître des difficultés sérieuses et même des conflits ;

Qu'il y a avantage, par conséquent, à établir une doctrine uniforme sur un point aussi important ;

Que les Plénipotentiaires assemblés au Congrès de Paris ne sauraient mieux répondre aux intentions dont leurs Gouvernements sont animés, qu'en cherchant à introduire dans les rapports internationaux des principes fixes à cet égard ;

Dûment autorisés, les susdits Plénipotentiaires sont convenus de se concerter sur les moyens d'atteindre ce but ; et étant tombés d'accord ont arrêté la Déclaration solennelle ci-après :—

1. La course est et demeure abolie ;
2. Le pavillon neutre couvre la marchandise ennemie, à l'exception de la contrebande de guerre ;
3. La marchandise neutre, à l'exception de la contrebande de guerre, n'est pas saisissable sous pavillon ennemi ;
4. Les blocus, pour être obligatoires, doivent être effectifs, c'est-à-dire, maintenus par une force suffisante pour interdire réellement l'accès du littoral de l'ennemi.

Les Gouvernements des Plénipotentiaires soussignés s'engagent à porter cette Déclaration à la connaissance des Etats qui n'ont pas été appelés à participer au Congrès de Paris, et à les inviter à y accéder.

Convaincus que les maximes qu'ils viennent de proclamer ne sauraient être accueillies qu'avec gratitude par le monde entier, les Plénipotentiaires soussignés
[184]

ne doutent pas que les efforts de leurs Gouvernements pour en généraliser l'adoption ne soient couronnés d'un plein succès.

La présente Déclaration n'est et ne sera obligatoire qu'entre les Puissances qui y ont ou qui y auront accédé.

Fait à Paris, le seize Avril, mil huit cent cinquante-six.

(Signé) BUOL-SCHAUENSTEIN.
 HUBNER.
 WALEWSKI.
 BOURQUENEY.
 CLARENDON.
 COWLEY.
 MANTEUFFEL.
 HATZFELDT.
 ORLOFF.
 BRUNNOW.
 CAVOUR.
 DE VILLAMARINA.
 AALI.
 MEHEMMED DJEMIL

(Translation.)

THE Plenipotentiaries who signed the Treaty of Paris of the thirtieth of March, one thousand eight hundred and fifty-six, assembled in Conference,—

Considering :

That maritime law, in time of war, has long been the subject of deplorable disputes ;

That the uncertainty of the law and of the duties in such a matter, gives rise to differences of opinion between neutrals and belligerents which may occasion serious difficulties, and even conflicts ;

That it is consequently advantageous to establish a uniform doctrine on so important a point ;

That the Plenipotentiaries assembled in Congress at Paris cannot better respond to the intentions by which their Governments are animated, than by seeking to introduce into international relations fixed principles in this respect ;

The above-mentioned Plenipotentiaries, being duly authorized, resolved to concert among themselves as to the means of attaining this object ; and, having come to an agreement, have adopted the following solemn Declaration :—

1. Privateering is, and remains, abolished ;
2. The neutral flag covers enemy's goods, with the exception of contraband of war ;
3. Neutral goods, with the exception of contraband of war, are not liable to capture under enemy's flag ;
4. Blockades, in order to be binding, must be effective, that is to say, maintained by a force sufficient really to prevent access to the coast of the enemy.

The Governments of the undersigned Plenipotentiaries engage to bring the present Declaration to the knowledge of the States which have not taken part in the Congress of Paris, and to invite them to accede to it.

Convinced that the maxims which they now proclaim cannot but be received with gratitude by the whole world, the undersigned Plenipotentiaries doubt not that the efforts of their Governments to obtain the general adoption thereof, will be crowned with full success.

The present Declaration is not and shall not be binding, except between those Powers who have acceded, or shall accede, to it.

Done at Paris, the sixteenth of April, one thousand eight hundred and fifty-six.

(Signed) BUOL-SCHAUENSTEIN.
HUBNER.
WALEWSKI.
BOURQUENEY.
CLARENDON.
COWLEY.
MANTEUFFEL.
HATZFELDT.
ORLOFF.
BRUNNOW.
CAVOUR.
DE VILLAMARINA.
AALI.
MEHEMMED DJEMIL.

DECLARATION respecting Maritime Law signed by
the Plenipotentiaries of Great Britain, Austria,
France, Prussia, Russia, Sardinia, and Turkey,
assembled in Congress at Paris, April 16, 1856.

*Presented to both Houses of Parliament by
Command of Her Majesty. 1856.*

LONDON:
PRINTED BY HARRISON AND SONS.





JX
1367
G7
1856

Gt. Brit. Treaties. etc.,
1856
Declaration respecting
maritime law

PLEASE DO NOT REMOVE
CARDS OR SLIPS FROM THIS POCKET

UNIVERSITY OF TORONTO LIBRARY
